

1. Record Nr.	UNINA9910563063303321
Autore	Schuster Rudolf
Titolo	Synonymitaet im Text : Eine Untersuchung an russischen Textbeispielen
Pubbl/distr/stampa	Bern, : Peter Lang International Academic Publishing Group, 1995
Descrizione fisica	1 electronic resource (232 p.)
Collana	Slavistische Beitrage
Soggetti	Literature & literary studies
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	<p>At the center of most of the contributions to the synonym was the paradigmatic relations between lexems, as I will show in a detailed research overview. Despite the abundant literature on this subject, little attention has been paid to questions of the nature, nature and functions of synonymous relationships in the text. The present work should therefore make it clear that only the analysis of the syntagmatic relations, for which I will use the terms "synonymy" and "synonymic" in contrast to the paradigmatic synonymy, will provide important insights into the contextual meaning constitution and the semantic structure of texts.</p> <p>Im Mittelpunkt der meisten Beiträge zur Synonymik standen bisher die paradigmatischen Relationen zwischen Lexemen, wie ich in einem ausführlichen Forschungsüberblick zeigen werde. Trotz der reichhaltigen Literatur zu diesem Thema ist den Fragen nach Wesen, Beschaffenheit und Funktionen der synonymischen Beziehungen im Text bisher kaum Beachtung geschenkt worden. Die vorliegende Arbeit soll deshalb deutlich machen, daß erst die Analyse der syntagmatischen Beziehungen, für die ich im Unterschied zur paradigmatischen Synonymie die Bezeichnungen "Synonymität" und "synonymisch" verwenden werde, wichtige Erkenntnisse über die kontextuelle Bedeutungskonstitution und die semantische Struktur von Texten liefert.</p>